
و   چهره سرشناس حوزه کودک 
نوجوان با حضور در آیین رونمایی از 
بیست وپنجمین  پوستر  و  فراخوان 
جشنواره بین المللی قصه گویی از همه 
رسانه ها به ویژه صداوسیما خواست تا در 
تعامل با کانون پرورش فکری کودکان و 
نوجوانان در ترویج قصه گویی بکوشند. 
مجید قناد به اهمیت جشنواره قصه گویی 
پرداخت و گفت: ابتدا یادی کنیم از 
بسیاری از عزیزانی که در سال های پیش 
تلاش کردند و الان جای شان خالی است، 
تشکر کنیم از تمام مدیران و مربیانی 
که در سراسر کشور در عرصه کانون 

پرورش فکری کودکان و نوجوانان تلاش 
می کنند و خداقوت می گوییم به برگزاری 24 
دوره جشنواره؛ چرا که اگر بچه ای آن دوره 
شش ساله بوده  حالا 30ساله شده است. وی 
خاطرنشان کرد: بچه های ما با زندگی، از طریق 
قصه و قصه گویی آشنا می شوند؛ بچه های ما ادب 
و احترام را از طریق قصه گویی یاد می گیرند و ما 
از طریق قصه بچه ها را آموزش می دهیم؛ این 

فرایند از همان زمانی شروع می شود که بچه در 
شکم مادر است و مادر برایش لالایی می خواند 
و قصه می گوید و تا بعد که متولد می شود و از 
طریق قصه با دنیای بیرون آشنا می شود. بنابراین 
خواهش می کنم که توقع نداشته باشید که 
کانون به تنهایی برای قصه گویی تلاش کند. قناد 
تأکید کرد: پدر و مادر گرامی شما اولین مربیان 
قصه گویی برای بچه هستید. بعدی، رسانه است 
که می تواند به راحتی وارد خانواده ها شود و 

همکاری کند که قصه ها را در دل خانه ها 
ببریم و در روستاها، بچه ها از این ظرفیت 
به راحتی استفاده کنند و در تلویزیون قصه 
ببینند. وی با اشاره به اینکه رسانه در حوزه 
قصه گویی به کمک کانون بیاید، ادامه داد: 
در این 24 دوره خیلی تلاش ها شده است. 
یکی از وظایف خطیری که کانون داشته 
این بوده که به بچه های ناشنوایان و حتی 
نابینایان توجه شده است. ان شاءا... همگی 
کمک کنند برای برگزاری جشنواره که 
این جشنواره برای بچه هاست؛ بچه هایی 
که آینده ساز هستند. این مجری تلویزیون 
گفت: امیدواریم با کمک رسانه بتوانیم 
بچه ها را بیشتر با وظایف شان و چیزهایی که 
دوست دارند، آشنا کنیم. بسیاری از عزیزان 
هستند که شاید ما آنها را نبینیم مثل نویسندگان 
و حتی نقاشان. هر کدام از آنها در جایگاه خود 
بسیار مفیدند. امیدوارم دست به دست هم 
دهیم و جشنواره خوبی را برگزار کنیم. بچه ها 
چشم  به راه هستند که ببینند کانون چه چیزی 

برایشان آورده است.
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a r m a n m e l i . i r
سینمــــا

 رئیس سازمان سینمایی در پیامی به 
مناسبت روز ملی سینما خطاب به اهالی 
سینما گفت: دغدغه های شما درباره مسائل 
معیشتی، اکران، نمایش و تولید فیلم ها را 
می دانم و از برخی مشکلاتی که همچنان 
وجود دارد، آزرده ام اما همچنان بر عهدی که 
با شما بسته ام، تاکید می کنم. به گزارش اداره 
کل روابط عمومی سازمان سینمایی متن 

کامل پیام محمد خزاعی به این شرح است:
»به نام خالق زیبایی ها

خانواده محترم سینمای ایران، روز ملی 
سینما بر شما مبارک باد.  امروز به بهانه روز 
ملی سینما، سینمای شریف ایران، سینمایی 
که سلامت، حرمت، اعتبار و آبرو دارد، کنار 
هم خواهیم بود و میراثی که در چهل سال 
اخیر، زیر این چتر بزرگ فراهم شده، قدر 
می نهیم. سینمای ایران، در سال های دشوار 
و آزمون های سخت، همواره سربلند و پر 

افتخار، درخشیده است. آنچنان که امروز، 
ما را در سراسر جهان، با سینمای ایران و 
افتخارات آن می شناسند، نام ها و یادبودها در 
محافل مختلف و رویدادهای بین المللی طنین 
می اندازند و در منطقه، کشورهای همسایه، 
سینمای ایران را متر و معیار قرار می دهند. 
به مناسبت این روز همچنان بر عهدی که با 
شما بسته ام، تاکید می کنم. به عنوان عضوی 
از خانواده بزرگ سینمای ایران، دغدغه های 
شما در باره مسائل معیشتی، اکران، نمایش و 
تولید فیلم ها را می دانم و از برخی مشکلاتی 
که همچنان وجود دارد، آزرده ام. در این 
دو سال کوشیده ام، بر بحران ها غلبه کنم، 
دست یاری به سوی خانواده سینما دراز 
کرده و از آنان برای حل مشکلات، همفکری 
خواسته ام. گام های بزرگی برداشته ایم، بر 
دوران رکود پس از کرونا، غلبه کرده ایم و چرخ 
تولید همچنان می چرخد. سینماسازی در 

استان ها و مناطق دور از شهرهای بزرگ ادامه 
دارد. نسل تازه ای از سینماگران وارد فضای 
سینمای داستانی شده و در سینمای مستند 
و کوتاه شاهد رونق و جهش تولید و برگزاری 
جشنواره ها، پاتوق ها و گعده هایی برای 
نمایش فیلم هستیم. تمرکز سازمان سینمایی 
دولت سیزدهم بر مدار عدالت در گستره 
فرهنگی است، جوانان خارج از شهرهای 
بزرگ که پیش از این کمتر به آن ها توجه 
می شد در کانون توجه قرار گرفته و با احیای 
سینمای استان ها، مسیر فیلمسازی شان را 
هموارتر کرده ایم. ناگزیر باید بگویم که در 
این مسیر، سنگ اندازی ها، اگر چه حرکت ما 
را کندتر کرد اما متوقف نشده ایم و نمی شویم. 
سینمای ایران به جریان پویای تولید فیلم و 
اشتغال نیاز دارد نه خط تولید بیانیه سازی 
و انشانویسی. محمد خزاعی، رئیس سازمان 

سینمایی کشور«

 پیام محمد خزاعی در روز ملی سینما

سینما به تولید فیلم و اشتغال نیاز دارد ، نه خط تولید بیانیه سازی

راه اندازی گنجینه 
محمدرضا دلپاک

مهدی فقیه: 
باندبازی در سینمای ایران 

جریان دارد
 بازیگر سینما و تلویزیون با تاکید بر 
اینکه هنر سینما منتقل کننده مفاهیم 
انسانی است و باید در دیدگاه مسئولان 
پیرامون آن تحول ایجاد شود، گفت: 
سایه  کشورمان  سینمای  بر  باندبازی 
افکنده است. مهدی فقیه در گفت وگو 
با »ایرنا« افزود: اگر مفاهیم انسانی در 
این هنر ارائه شود مردم آن را می فهمند 
و می خواهند اما برخی از مسئولان دید 
دیگری به این هنر دارند. وی عنوان کرد: 
به عنوان نمونه شخصیت چارلی چاپلین 
چون روایت کننده مفاهیم انسانی بود مورد 
استقبال مردم جهان قرار گرفت و همه 
نظام های سیاسی آن را پخش می کنند. 
به گفته »فقیه« مسائل اجتماعی و زندگی 
مردم در جامعه باید در قالب هنر سینما به 
تصویر کشیده شود. وی اذعان کرد: اکنون 
کتابخوانی در جامعه ایرانی بسیار کمرنگ 
شده و بیان مسائل در سینما می تواند 
به عنوان مکملی برای کتاب عمل کند. 
فقیه گفت: سال های گذشته شاهد تولید 
سریال های خوب محرمی بودیم که در 
این ایام از تلوزیون پخش می شد و مردم 
از آنها استقبال می کردند اما امسال چنین 
آثاری ساخته نشد و مسئولان باید به فکر 
باشند. این بازیگر و پیشکسوت سینما و 
تلویزیون ادامه داد: امروز دیدهای خوبی 
در میان سینماگران و نویسندگان سینما 
وجود دارد و مسئولان نباید همه این 
هنرمندان را به یک چوب برانند. وی اضافه 
کرد: تولید فیلم های فاخر و شایسته درباره 
دفاع مقدس نیز باید مورد توجه قرار گیرد، 
اما این حوزه در سینما مورد توجه قرار 
نگرفته است. فقیه اظهار کرد: امروز برخی از 
کارگردانان بزرگ سینمای ایران خانه نشین 
هستند و برخی جوانان بدون داشتن تجربه 
یا تحصیلات لازم با استفاده از ابزار پول وارد 
سینما شده اند، پول اگرچه لازم است اما 
هنر نمی شود. این بازیگر شیرازی سینما و 
تلویزیون اذعان کرد: سینمای اکنون پر از 
باندبازی شده و به مساله گسترده ای تبدیل 
شده است. وی گفت: فیلمسازی نباید 
منحصر به تلویزیون یا موسسه خاصی 
باشد بلکه همه دیدگاه ها و گروه ها باید 
آثار خود را ارائه کنند. مهدی فقیه بازیگر 
۷۸ ساله سینما و تلوزیون و تحصیلکرده ای 
حوزه است که سابقه درخشانی در هنر 

بازیگری دارد.

 وزیر منابع طبیعی روسیه از »کیم جونگ اون« رهبر 
کره شمالی در منطقه »پریمورسکی« استقبال کرد. به 
گزارش خبرگزاری اسپوتنیک، »کیم جونگ اون« رهبر 
کره شمالی سه شنبه وارد روسیه شد و مورد استقبال 
مقامات روسی قرار گرفت. در ویدئویی که در رسانه های 
اجتماعی منتشر شده است، وزیر منابع طبیعی روسیه را 
هنگام خروج رهبر کره شمالی از قطارش به منظور استقبال 

نشان می دهد. »اون« قرار است به زودی با ولادیمیر پوتین 
رئیس جمهور روسیه دیدار کند. همچنین، سرگئی شویگو 
وزیر دفاع روسیه نیز در دیدار میان سران دو کشور حضور 
خواهد داشت. رسانه های روسی پیش با انتشار تصاویری 
اعلام کردند که قطار ویژه حامل رهبر کره شمالی وارد 
خاک روسیه شده است. دوشنبه اعلام شد که کیم جونگ 
 اون، رهبر کره شمالی به دعوت رئیس جمهور روسیه، 

پیونگ یانگ را به مقصد روسیه ترک کرده است. رسانه های 
روسی اعلام کرده بودند »اون« همراه هیاتی بلندپایه 
متشکل از مقامات دولتی، مسئولان حزب کارگر کره شمالی 
و فرماندهان نظامی ارتش با سفر زمینی و با قطاری ویژه 
وارد خاک روسیه می شود. بنابر اعلام رسانه  های کره شمالی 
قطار »اون« و هیات همراه بعدازظهر یکشنبه ۱0 سپتامبر 

پیونگ یانگ را به مقصد روسیه ترک کرد.

 مراسم استقبال از »کیم جونگ اون« در روسیه

بیـــن المـــلل
 

 
گــــزارش

در پی طوفان ویرانگر لیبی

 مصر آماده باش شد
 مقامات مصری در پی طوفان ویرانگر در لیبی، در 
استان اسکندریه بالاترین حد آماده باش اعلام کردند. 
استان اسکندریه مصر )سه شنبه( شاهد بالاترین 
سطح آماده باش در پی طوفان سهمگین در لیبی بود. 
به گزارش وبگاه خبری روسیاالیوم، استان ساحلی 
اسکندریه که مرکز آن شهر اسکندریه به عنوان دومین 
شهر بزرگ مصر شناخته می شود، برای مقابله با بروز 
احتمالی طوفان بزرگ »دنیل« در شرایط آماده باش 
به سر می برد. مقامات مصری وقوع طوفان در استان 
اسکندریه که با بارش شدید همراه است را پیش بینی 
کرده اند. طی روزهای اخیر طوفان حاره ای که بر 
روی دریای مدیترانه تشکیل شده بود، در شرق لیبی 
مرگبار شد و خسارات زیادی به زیرساخت های این 
کشور وارد کرد. به دنبال این طوفان سهمگین، سیل 
شدیدی در این کشور به راه افتاد و چند منطقه را به 
زیر آب برد. »عثمان عبدالجلیل« وزیر بهداشت لیبی 
پیش بینی کرد که شمار کشته های طوفان »دنیل« 
در این کشور به حدود ۱0 هزار نفر برسد. او تاکنون 
مرگ بیش از 2000 نفر از شهروندان این کشور را 
تایید کرده و خبر داده سرنوشت ۷ هزار نفر از مردم 
این کشور مشخص نیست و جزو مفقودشدگان 
هستند. به نوشته وبگاه خبری »ال 24 نیوز« طوفان 
»دنیل«، هفته گذشته یونان، بلغارستان و بخش هایی 
از ترکیه را درنوردید و به گفته مقامات یونانی، این 
طوفان سهمگین 2۷ را در این کشور به گام مرگ برده 
است. طبق گزارش ها یونان از سال ۱۹30 به این سو 
شاهد چنین طوفان ویرانگری نبوده است. طبق این 
گزارش طوفان دنیل یک پدیده نادر با ویژگی های 
نیمه گرمسیری است که به گفته »افتیمیوس لکاس«، 
استاد برجسته زمین شناسی یونانی یک پدیده طبیعی 
ویرانگر است که هر هزار سال یک بار رخ می دهد. 
طوفان دنیل از یک موج استوایی در سواحل تشکیل 
شده است که با همرفت کمی به سمت غرب حرکت 
می کند و سرعت آن در بیشترین حالت به ۱۵0 مایل 
در ساعت می رسد و تبدیل به یک طوفان مارپیچی 
شکل یا همان طوفان حلقوی می شود و در ادامه رعد و 
برق های شدید همراه با بارش شدید بارا در یک حرکت 
دایره ای را در پی دارد. اما در مصر به نظر می رسد 
که سرعت این طوفان کاسته شده و طبق تصاویر 
ماهواره ای سازمان هواشناسی مصر، با طوفان شن 
با سرعت نهایت ۵0 کیلومتری خود را بروز خواهد 
داد. در شهر درنه در شمال شرق لیبی، مردم این 
کشور اجساد حدود 3۵0 نفر را دفن کردند. شورای 
ریاستی لیبی، شهرهای درنه، شحات و البیضاء را جزو 
شهرهای سیل زده اعلام کرد و خبر داد این شهرها 

به شدت خسارت دیده اند.

 ولادیمیر پوتین:  

   مشکلی با پاشینیان نداریم
کوتــــاه

 ولادیمیر پوتین در اجلاس اقتصادی شرق گفت: 
حملات علیه روسیه از همه جهت ادامه تقابل جهانی است 
که غرب آن را آغاز کرده است. رئیس جمهوری روسیه بیان 
داشت:  هر چیزی که به روابط روسیه و غرب مربوط می شود 
به منافع ژئوپلیتیک کشورهای غربی مرتبط است. حمله به 
هر چیزی از جمله به فرهنگ، ادامه این تقابل ژئوپلیتیکی 
است. البته غرب به دنبال کاتولیک کردن روسیه و تحت 
کنترل در آمدن آن توسط واتیکان است. رئیس جمهوری 
روسیه ادامه داد: روسیه و چین به سطحی غیرمنتظره از 
همکاری در سال های اخیر دست یافته اند. پوتین با بیان 
اینکه روسیه و چین ائتلاف نظامی ایجاد نمی کنند و علیه 
کسی نیستند، تصریح کرد: کشورها به نفع مردم خود 
دوست هستند و روسیه و چین به این کار ادامه خواهند داد. 
وی با اشاره به مذاکرات بین دو کشور درباره هواپیماهای 
پهن پیکر افزود: این گفت وگوها مدت هاست که ادامه دارد 
و در این باره پیشرفت حاصل شده است. رئیس جمهوری 
روسیه ادامه داد: انتخابات ریاست جمهوری 2024 آمریکا 
به تغییرات اساسی در سیاست های واشنگتن در قبال 
مسکو منجر نمی شود. فکر می کنم صرف نظر از اینکه 
چه کسی به عنوان رئیس جمهوری بعدی آمریکا انتخاب 
شود، هیچ تغییر اساسی در جهت گیری سیاست خارجی 
ایالات متحده در قبال مسکو رخ نخواهد داد. اتهامات 
علیه دونالد ترامپ، رئیس جمهوری سابق آمریکا با توجه 
به ارتباطاتش با مسکو کاملا بیهوده است. به نظرم، تمام 
آنچه علیه ترامپ رخ داده یک پیگرد سیاسی علیه یک 
رقیب سیاسی است. انتظار ندارم در صورت انتخاب ترامپ، 
سیاست آمریکا در قبال فدراسیون روسیه تغییر کند. 
پوتین هم چنین در رابطه با ایلان ماسک اظهارکرد: ایلان 
ماسک فردی برجسته، تاجری فعال و با استعداد است. 
ماسک در بخش فضا کارهای زیادی انجام می دهد که با 
حمایت دولت آمریکاست. پوتین تصریح کرد: کشورهای 
غربی تلاش می کنند تا از توسعه چین جلوگیری کنند 
اما خیلی دیر به این فکر افتادند، چون مراکز جدید قدرت 
در حال توسعه هستند. امروز غرب تلاش می کند تا مانع 

چین شود چون می بیند چین با ریاست جمهوری شی 
جین پینگ در حال توسعه خود است. این مساله باعث 
شوک غرب شده است. آنها هرکاری از دستشان بر بیاید 
برای متوقف کردن توسعه چین انجام می دهند اما این کار 
امکان پذیر نیست چون آنها خیلی دیر به این فکر افتادند. 
این یک روند عینی است و موضوع فقط در چین نیست، 
بلکه در هند و اندونزی نیز وجود دارد، چون مراکز جدید 
قدرت توسعه خواهند یافت. پوتین افزود: اوکراین از آغاز 
ضدحمله علیه روسیه ۷۱ هزار و ۵00 تن از مردم خود 
را از دست داده است. دولت اوکراین جوری نیروهایش 
را وارد ضدحمله کرده که انگار اینها مردمانش نیستند. 
ورود جنگنده های اف۱۶- به ارتش اوکراین تاثیر چندانی 
در نبرد نمی گذارد. اگر آمریکا باور دارد که اوکراین آماده 
گفت وگوست باید کاری کند که حکم ولودیمیر زلنسکی، 
رئیس جمهوری این کشور در ممنوعیت مذاکرات با 
روسیه لغو شود. ما پیرو فلسفه و دیدگاه »تروتسکیسم« 

نیستیم؛ اصل مهم، حرکت است نه هدف. اذعان می کنم 
که سرویس های اطلاعاتی انگلیس از جانب آمریکا فعالیت 
می کنند. رهبری سرویس های اطلاعاتی انگلیس می داند 
که من حقیقت را می گویم. رئیس جمهوری روسیه گفت: 
اوکراین در حال انجام یک به اصطلاح ضدحمله است. اما 
هیچ نتیجه ای وجود ندارد. هم شکست است و هم ضرر و 
زیان. پوتین بیان داشت: درها به روی آنهایی که از کشور 
رفته اند باز است و کسی نمی تواند مانع بازگشت آنها شود. بر 
اساس قانون روسیه، یک شهروند روسی می تواند هرجایی 
که بخواهد، زندگی کند و کسی نمی تواند شهروندی او را 
بگیرد یا مانع ورود او به روسیه شود. رئیس جمهوری روسیه 
در مورد قانون این کشور در مورد عوامل خارجی نیز گفت 
که این قانون تقریبا یک کپی از قانون مشابه در ایالات 
متحده است، اما فقط انسانی تر است. در مورد قانون عوامل 
خارجی جنبه های زیادی وجود دارد و روسیه دائما در حال 
اصلاح و بهبود آن است. پوتین اظهارداشت: نخست وزیری 
ارمنستان اساسا حاکمیت جمهوری آذربایجان بر قره باغ 
را به رسمیت شناخت و آن را به سادگی در بیانیه پراگ 
اعلام داشت. ما این را می دانیم، اینجا چیزی برای گفتن 
وجود ندارد، حالا الهام علی اف، رئیس جمهور آذربایجان به 
من می گوید آیا می دانید که ارمنستان مالکیت آذربایجان 
بر قره باغ را به رسمیت شناخته؟ هیچ مشکلی در مورد 
وضعیت آن وجود ندارد، یعنی مساله حل شده است؟ و 
رهبران ارمنستان علنا موضوع را اعلام کرده اند. پوتین ادامه 
داد که فکر نمی کند در روابط بین ایالات متحده و ارمنستان 
چرخشی وجود داشته باشد. او در پاسخ به این سوال که آیا 
در روابط آمریکا و ارمنستان دور برگشتی وجود دارد یا 
خیر، گفت: فکر نمی کنم اینجا هیچ چرخشی اتفاق بیفتد. 
ما می بینیم و درک می کنیم که چه اتفاقی در حال رخ دادن 
است. پوتین همچنین بیان داشت که با نیکول پاشینیان، 
نخست وزیر ارمنستان در ارتباط است و مشکلی در این 
ارتباط وجود ندارد. او گفت: نخست وزیر ارمنستان برای 
من نامه ای نوشت. ما با او در ارتباطیم. مشکلی با ارمنستان 

و نخست وزیرش نداریم.

معاون نخست وزیر چین: 
همکاری راهبردی با روسیه ادامه دارد

 معاون نخست وزیر چین گفت که پکن مایل است 
همکاری های سودمند و دوجانبه را با روسیه تعمیق بخشد. به 
گزارش خبرگزاری »شینهوا« »ژانگ گوکینگ« هنگام دیدار 
با »ولادیمیر پوتین« رئیس جمهور روسیه گفت: »چین مایل 
است فرصت های توسعه را به اشتراک بگذارد و همکاری های 
سودمند دوجانبه را با روسیه تعمیق بخشد.« ژانگ افزود: چین 
و روسیه سطح بالایی از شراکت راهبردی را حفظ کرده اند و 
همکاری در زمینه های مختلف شتاب گرفته است. آمریکا و 
متحدانش به بهانه جنگ اوکراین، فشارهای زیادی به چین 
برای کاهش روابط با روسیه و منزوی کردن آن آورده  و از این 
کشور به دلیل نپیوستن به کارزار تحریم های بی سابقه غرب 
علیه روسیه انتقاد کرده اند. مقام های چین بارها ضمن تاکید 
بر ادامه روابط خوب خود با روسیه، خواستار توسل به گفت و گو 
و راه حل سیاسی به منظور پایان جنگ اوکراین شدند و 
پکن پیشنهادی ۱2 بندی در این باره ارائه داد؛ اما آمریکا و 
متحدانش با این پیشنهاد مخالفت کرده  و حمایت های همه 
جانبه تسلیحاتی، اطلاعاتی و اقتصادی از اوکراین را برای ادامه 
جنگ با روسیه در پیش گرفته اند. »میخائیل میشوستین« 
نخست وزیر روسیه که اخیرا به چین سفر کرده بود، در جریان 
نشست در »شانگهای«، پکن را »دوست بزرگ« مسکو خواند. 

تنش آبی بلای جان آسیای مرکزی
 رئیس هیأت مدیره بانک توسعه اوراسیا گفت: پیش بینی 
می شود تا سال 2040 تنش آبی در برخی مناطق آسیای 
مرکزی 2.۸ برابر افزایش یابد. »نیکولای پودگزوف« رئیس 
هیأت مدیره بانک توسعه اوراسیا افزود: کشورهای آسیای 
مرکزی از آسیب پذیرترین کشورها در برابر خطرات تغییرات 
آب و هوایی هستند. این امر منجر به افزایش تنش آبی شده 
که اوضاع نیز بدتر خواهد شد. پودگزوف تاکید کرد: در مقایسه 
با میانگین جهانی، در این منطقه افزایش بیشتر دما پیش بینی 
می شود. آسیای مرکزی یکی از پایین ترین شاخص های 
بهره وری آب را دارد. پیش بینی می شود. وی افزود: بدترشدن 
منابع آب در درازمدت تاثیر منفی بر امنیت غذایی، انرژی و 
محیط زیست منطقه خواهد داشت و همچنین ممکن است 
رقابت برای آب بین کشورهای این منطقه را افزایش دهد. 
رئیس هیات مدیره بانک توسعه اوراسیا یادآور شد: منابع 
آبی محدود در آسیای مرکزی برای نیازهای آبیاری و انرژی 
استفاده می شود و از دو رودخانه بزرگ فرامرزی آمودریا 
و سیردریا به حوزه دریای آرال می ریزد. این منابع به طور 
نابرابر توزیع می شوند. حدود ۷۷ درصد از جریان سالانه در 
کشورهای بالادست قرقیزستان و تاجیکستان متمرکز شده 
است و ۸۵ درصد از منابع آبی برای آبیاری در کشورهای پایین 
دست ازبکستان، ترکمنستان و قزاقستان استفاده می شود. 
پودگزوف گفت: بازگشایی پتانسیل کامل همه حوضه های 
رودخانه ای فرامرزی با ایجاد مکانیسم های مؤثر جدید برای 

مقررات مشترک منطقه ای بسیار مهم است.

 گنجینه »محمدرضا دلپاک«، 
طراح صدا، صداگذار پیشکسوت 
مدرس  و  ایران  سینمای 
سینما در موزه سینمای ایران 
راه اندازی شد. طبق اعلام روابط 
عمومی موزه سینما، همزمان 
سیمرغ ها،  سینما  ملی  روز  با 
یادگاری های  و  اسناد  جوایز، 
محمدرضا دلپاک به موزه سینما 
از  بلورین  سیمرغ  شد.  اهدا 
نوزدهمین دوره جشنواره فیلم 
فجر به عنوان بهترین صداگذار 
سیمرغ  »باران«،  فیلم  برای 
جشنواره  سی امین  از  بلورین 
به عنوان  فجر  فیلم  بین المللی 
فیلم  برای  صداگذار  بهترین 
از  بلورین  سیمرغ  »خرس«، 
بیست وچهارمین جشنواره فیلم 
فجر به عنوان بهترین صداگذار 
برای فیلم »تولد یک پروانه«، 
سیمرغ بلورین از سی ویکمین 
جشنواره فیلم فجر برای فیلم 
»برلین ۷«، تندیس خانه سینما 
برای فیلم »زیرپوست شهر«، 
تندیس جشن انجمن منتقدان 
و نویسندگان سینمایی به عنوان 
بهترین طراحی صدای برای فیلم 
»لانتوری«، تندیس جشن حافظ 
برای فیلم »شب های روشن«، 
دیپلم افتخار از هفدهمین دوره 
جشنواره فیلم فجر برای فیلم 
»رنگ خدا«، دیپلم افتخار از 
بیست وهفتمین دوره جشنواره 
فیلم »درباره  برای  فجر  فیلم 
الی«، گواهی عضویت در آکادمی 
اسکار از سال 20۱۷ تا اکنون، 
ریل صوتی فیلم »روز واقعه«و....

از جمله تندیس ها، دیپلم افتخار 
و یادگاری ها و جوایزی هستند.

سام درخشانی: 
  کار در نمایش خانگی 

کاملا متفاوت است
 سام درخشانی که این روزها حضور پررنگی در شبکه 
نمایش خانگی دارد، از تفاوت کار در این مدیوم با 
تلویزیون سخن گفت. درخشانی بیان کرد: در شبکه 
نمایش خانگی تماشاگر از همان قسمت اول، یقه ات 
را می گیرد و عوامل ساخت باید جوابگو باشند؛ زیرا 
دسترسی به برنامه رایگان نیست که بگویی همینی که 
هست! سام درخشانی، بازیگر سینما و تلویزیون درباره  
اینکه کارکردن در نمایش خانگی چه تفاوتی با بقیه 
فضاها دارد؟ به »ایسنا« گفت: ما در تلویزیون کاری را 
می ساختیم که می دانستیم -۷ ۸ قسمت هم فرصت 
داریم تا کار، جا بیفتد و بعد از آن مردم، دهان به دهان آن 
را تبلیغ کنند و مخاطبانش زیاد شود. مهم ترین نکته هم 
این بود که محتوا، رایگان بود و همه مردم به آن دسترسی 
داشتند. اما کار در نمایش خانگی کاملا متفاوت است. کار 
در این فضا به ما یاد داد که از همان قسمت اول، تماشاگر 
یقه ات را می گیرد، چون بابت محتوایی که می بیند، هزینه 
پرداخت کرده و در این صورت، عوامل ساخت آن محتوا 
باید جوابگو باشند زیرا دسترسی به آن رایگان نبوده که 
بگویند همینی که هست! وی درباره  تفاوت »شب های 
مافیا: زودیاک« با سری قبلی این بازی نیز معتقد است: 
من از روزی که با شخصیت زودیاک آشنا شدم احساس 
کردم چون این شخص، پیشینه و شناسنامه ندارد ممکن 
است نتوانیم به راحتی با او ارتباط برقرار کنیم. ضمن اینکه 
زودیاک بازی را سخت تر می کند. من مافیاباز نیستم و 
فقط موقعی که برای تمرین و ضبط این برنامه می آیم 
مافیا بازی می کنم و این را برای مافیا بازها هم نمی گویم 
چون افراد حرفه ای در مافیا، پیچیدگی را دوست دارند. 
من برای عموم مردم می گویم که هرچقدر سناریوی بازی 
ساده تر باشد، مردم همراه تر می شوند. اساسا حرفی که 
همیشه به هم تیمی هایم در این بازی می زنم این است که 
حواستان باشد ما بازیکن مافیا نیستیم. ما یکسری بازیگر، 
خواننده، فوتبالیست و مجری هستیم که هر کداممان 
تعدادی طرفدار داریم و این بازی، یک شو است. مردم از ما 
توقع بازی حرفه ای ندارند. دیدن ما، خلق وخو و همکاری 
و اتحادمان احتمالا برای آن ها جذاب تر است. به همین 
دلیل همیشه به بچه ها می گویم ترسو بازی نکنید. نهایتش 
این است که اشتباه می کنید! هدفمان این است که مردم 
از دیدن برنامه لذت ببرند. درخشانی در ادامه در پاسخ به 
اینکه آیا فکر می کند بازیکن خوبی است؟ اظهار کرد: اساسا 
اصلا بازیکن نیستم؛ نه در زندگی شخصی و نه در بازی 
مافیا. برای همین هیچ نوع بازی برایم جذاب نیست. اگر هم 
پیش بیاید و یک بازی را انجام بدهم فقط به چشم تفریح و 

برای گذران زمان است. 

 مجید قناد: 

  رسانه در حوزه قصه گویی به کمک کانون پرورش فکری بیاید


